
 
 
计算机科学与探索    2007 1 (2): 160-169    ISSN: 1673-9418   CN: 11-5602/TP  

 

学术研究 扩展功能 

本文信息

 Supporting info

 PDF(1866KB)

 [HTML全文](0KB)

 参考文献

服务与反馈

 把本文推荐给朋友   

 加入我的书架 

 加入引用管理器

 复制索引

 Email Alert 

 浏览反馈信息

相关信息

  本刊中 包含“Post-WIMP”的 
相关文章 
本文作者相关文章 

· 田 丰  

· 邓昌智  

· 周明骏  

· 徐礼爽  

Post-WIMP界面隐式交互特征研究 

田 丰+,邓昌智,周明骏,徐礼爽

中国科学院 软件研究所 人机交互技术与智能信息处理实验室，北京 100080 

收稿日期   修回日期   网络版发布日期   2007-7-30   接受日期    

摘要  首先从认知心理学的角度对Post-WIMP界面下的隐式交互特征进行分析和描述。然后通过对传统界面的交
互任务生成结构和Post-WIMP界面的交互任务生成结构进行比较，分析Post-WIMP界面交互任务的生成特点。根据
这些特点提出了利用识别技术、上下文感知技术和用户修正技术（User Mediation）相结合的方法来支持Post-
WIMP界面的隐式交互，并构造了Post-WIMP界面的交互任务生成框架。这些隐式交互特征的研究将为建立Post-
WIMP界面软件框架和交互平台提供底层支持。 
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  Abstract
  The paper firstly analyzes and describes the characteristic of implicit interaction in Post-WIMP interface from the view of 
cognitive psychology. And then by comparing the interaction task generation structures in traditional interface and in Post-
WIMP interface， it analyzes the interaction task generation characteristics in Post-WIMP interface. Based on these 
characteristics， the paper proposes a method to support implicit interaction in Post-WIMP interface， which combines 
recognition techniques， context-aware techniques and user mediation techniques. In addition， it constructs the 
interaction task generation framework in Post-WIMP interface. The research on implicit interaction characteristics will be 
very useful for building software framework and interaction platform of Post-WIMP interface.
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